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Update provinciale netwerkagenda | 2025

Met enthousiasme bied ik jullie de nieuwste update van de Friese netwerkagenda 2025 aan!  
Deze update biedt een overzicht van de voortgang van de projecten waar we dit jaar als 
Fries Bibliotheken Netwerk volop aan werken. 

We vinden het belangrijk om jullie goed op de hoogte te houden van de ontwikkelingen, zodat 
we samen de voortgang kunnen volgen, de vorderingen kunnen monitoren en, indien nodig, 
kunnen bijsturen. 

In deze update vinden jullie niet alleen de nieuwste informatie over de projecten, maar ook 
wat ons opvalt. Zo signaleren we aandachtspunten op tijd en kunnen we hier samen actie op 
ondernemen. We vertrouwen erop dat deze updates jullie inzicht bieden in de belangrijke stappen 
die we zetten, en hebben er zin in om deze ontwikkelingen samen met jullie verder vorm te 
geven. Mochten er vragen of opmerkingen zijn, schroom dan niet om contact op te nemen met 
de projectleiders. Zij staan klaar om te helpen! 

Veel leesplezier en dank voor jullie betrokkenheid!

Met vriendelijke groet,
Barbra Bloemink



Digi-Taalhuizen Gezondheid
Kerndoel
De integrale aanpak van basisvaardigheden 

voor volwassenen richt zich op het verbeteren 

van basisvaardig heden als middel voor 

maatschappelijke thema’s. Het FBN wil de 

impact van de Digi-Taalhuizen (DTH’en) 

vergroten door het versterken van de 

rol van bibliotheken in de DTH’en, in het 

provinciaal netwerk en in het Regionaal Plan 

Volwasseneneducatie (Regioplan).

Contactpersoon
Joppa Wuite

 

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

•  Op 2 april was de halfjaarlijkse bijeenkomst van de medewerkers 

DTH’en Firda en bibliotheken. De beleidsmedewerker van de 

centrumgemeente presenteerde het concept regionaal programma 

basisvaardigheden. Ze reageerde enthousiast op de input van 

de medewerkers. 
•  Om te komen tot een advies voor het directieberaad over de 

positiebepaling van de bibliotheken voor de nieuwe financieringsronde 

van de WEB-gelden is divers uitzoekwerk verricht en vonden diverse 

overleggen plaats. 
•  Met Stichting Lezen & Schrijven in Fryslân is een begin gemaakt van 

de begroting voor de werving via ‘Ik wil leren’.

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

• Begin mei leggen we de eerste bevindingen over de positiebepaling 

voor de WEB-gelden voor aan het directieberaad.

• Met de KIC-manager, de tandemdirecteur en de werkgroep de 

volgende stappen in het proces bepalen en uitvoeren. 

• Plannen van een sessie over de ontwikkelingen en kansen voor 

de integrale aanpak basisvaardigheden voor volwassenen met de 

contactpersoon van Fers bij de provincie.

 
 Wat valt op?  

Op het gebied van de integrale aanpak basisvaardigheden voor 

volwassenen lijken diverse zaken bij elkaar te komen. Zoals de 

aanbevelingen uit de rapporten van de KWINK groep, een bredere 

invulling voor de nieuwe financieringsperiode, aandachtspunten uit de 

certificering van de DTH’en, meer samenwerking met lokale organisaties 

en het begin van een idee over hoe nog meer impact te maken.  

Wat is de status?    

Kerndoel
Door de complexiteit van de gezondheidszorg zoeken steeds meer zorgpartijen samenwerking met de bibliotheek. In dit project verkennen we de visie van het FBN op gezondheid en de rol die het kan spelen in samenwerking met zorgpartijen. We willen bepalen hoe de bibliotheken kunnen bijdragen aan het vergroten van de grip van mensen op gezondheid. 
(Zie ook project ‘Grip door gezond navigeren’.)

Contactpersoon
Joppa Wuite

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? •  Met projectleider Grip door gezond navigeren een themasessie met FBN-directie verzorgd over ieders beeld bij de rol en positie van de bibliotheek in het thema gezondheid. Vervolgafspraak: Met de FrIZA-werkgroep een position paper schrijven.
•  Overleg FrIZA-werkgroep concept position paper.•  Eind maart bleek dat de interventie-aanvraag van het FBN niet in aanmerking komt voor de IZA-transformatiemiddelen door het versmallen van de focus naar de vier hoofdactiviteiten in alle 18 gemeenten. 
•  Coördinator basisvaardigheden BDS bijpraten over ontwikkelingen programma Voel je goed!

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?•  Afmaken van position paper en deze opnieuw voorleggen aan  FBN-directie.  
• Contact houden met ROS Friesland.
• Contact houden met MEE-lab.  
•  Met projectondersteuner onderzoeken wat wenselijk en mogelijk is met gezondheidsprogramma Voel je goed!.

 Wat valt op?  
Collega adviseurs van Probiblio en Biblionetwerk Flevoland zochten onlangs contact om (online) kennis en ervaringen uit te wisselen op dit thema. Zij hebben het idee dat er in ons werkgebied ook van alles gebeurd en willen dus graag bijpraten. Leuk om te merken dat de stappen die we zetten elders ook worden gezien.

Wat is de status?   

basisvaardigheden



Digitale inclusie

Kerndoel
Subsidie voor ondersteuning van POI’s voor 

digitale inclusie aan lokale bibliotheken 

vanaf 2025 is onzeker. Bij subsidie voor 2025 

geeft Fers vorm aan de wettelijk bepaalde 

ondersteuning. Daarnaast vraagt Fers onderzoek 

en ondersteuning van de KWINK groep voor de 

onderbouwing en verbetering van (het aanbod 

voor) digitale inclusie binnen de bibliotheken, 

met focus op Leven Lang Ontwikkelen.

Contactpersoon
Joppa Wuite

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

•  Deelname landelijk overleg Digitale Inclusie georganiseerd door 

SPN kernteam Basisvaardigheden. Uit informatie van het kernteam 

bleek dat Digitale Inclusie geen onderdeel uitmaakte van de 

opdracht van het kernteam. Vanuit de Koninklijke Bibliotheek is 

de informatievoorziening over wat er op landelijk niveau speelt 

vrij mager.
• Voorbereidingen treffen voor het IDO festival, zoals overleg met 

collega’s uit Groningen en Drenthe, het maken van een uitnodiging en 

online opgaveformulier, het regelen van workshops, enzovoorts. 

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

• Afronden verantwoording landelijke subsidie ondersteuning IDO 2024.

• Aanvragen landelijke subsidie ondersteuning IDO 2025.

• Voorbereiden en uitvoeren IDO festival. 

• Afspraken maken over onderzoek en ondersteuning KWINK groep 

voor onderbouwing en positionering van digitale inclusie. 

 
 Wat valt op? 

De VNG is veel nauwer betrokken bij de IDO’s door de overgang van de 

financiering van de KB naar de gemeenten. Tevens zijn ze bezig met 

de ontwikkeling van een overheidsbreed loket. De wens is dat burgers 

er direct bij alle vragen aan de overheid geholpen kunnen worden. 

Dus ook op de inhoud. 

• Besluit over activeringsplan voor relevantie en belang bij 

medewerkers voor het IDO van bibliotheken.

Wat is de status?   

basisvaardigheden digitale 
bibliotheek

Doorontwikkeling  AZB

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?De performance van de landelijke WaaS websites waren niet meer van het gebruikelijke niveau bij het zoeken in de catalogus. In april alle WaaS websites overgezet naar versie 2 van AZB. Hiermee zijn de 
problemen opgelost.
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?De performance van de landelijke WaaS websites waren niet meer van het gebruikelijke niveau bij het zoeken in de catalogus. In april alle WaaS websites overgezet naar versie 2 van AZB. Hiermee zijn de 
problemen opgelost.

Kerndoel
We verbeteren de gebruikservaring van de Nationale Bibliotheek Catalogus door de Aggregatie- en Zoekomgeving (AZB) voor openbare bibliotheken verder te ontwikkelen. We richten ons op het verbeteren van de user experience en interface, het uitbreiden van zoekmogelijkheden en het verwerken van feedback via gebruikerstests. Fers neemt deel aan de gebruikersgroep NBC+ en de klankbordgroep ‘zoeken en vinden’ van de coöperatie SDI.

Contactpersoon
Aan Kootstra

Wat is de status?     



digitale 
bibliotheek

Gemeenschappelijk 
Bibliotheeksysteem

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

Deelname aan de klankbordgroepen:

• Aan (Adviseur Digitale Bibliotheek):  

deelname catalogus Zoeken en Vinden

• Pieter (Senior Applicatiebeheerder Wise):  

deelname aan Techniek en koppelvlakken 

De planning voor de overgang naar SDI is bekend. Fers zat in cluster 5 

(juli 2027 - februari 2028) en is gevraagd om te ruilen met Flevoland 

cluster 7 (januari 2028 - december 2028). Hier is geen bezwaar en 

daarom starten wij in de laatste fase. 

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

11 juni is er een Algemene ledenvergadering en dan wordt er meer 

bekend over de testfase OCLC en de start cluster 1 Probilio (juli 2025 - 

februari 2026).

 Wat valt op?  
Er zijn nog erg veel onduidelijkheden en onzekerheden. 

Kerndoel
De Friese bibliotheken zijn lid van 

de Coöperatie SDI en werken aan de 

invoering van een gemeenschappelijk 

bibliotheeksysteem. Dit systeem vervangt 

Hosted Wise en stimuleert samenwerking 

en innovatie. In 2025 zetten we stappen in 

de inrichting, migratievoorbereiding en het 

opzetten van de beheerorganisatie.

Contactpersoon
Neeltje de Boer &
Aan Kootstra

 

Wat is de status?     

Openbare Bibliotheken Catalogus Platform (OBCP)

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Er zijn zeven partijen die op de marktverkenning hebben gereageerd 
en hiervan zijn vijf partijen uitgenodigd voor een presentatie. 
Door de projectgroep (voor de gelegenheid aangevuld met enkele 
metadataspecialisten) wordt nu, op basis van reactie op de uitvraag en de 
presentaties, een advies geschreven ten behoeve van besluitvorming in de 
stuurgroep over het verdere traject.  

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?
Er wordt door de projectgroep verder gewerkt aan het advies voor de 
stuurgroep. Er is een werkgroep Metadata waarmee de functionele 
eisen en wensen verder in kaart worden gebracht. Mochten er nog 
metadaspecialisten zijn in ons netwerk dan kunnen die zich aanmelden 
voor deze werkgroep.

 Wat valt op?  Het belangrijkste nieuws is dat er oplossingen in de markt lijken te 
bestaan die aan de eisen kunnen voldoen, dat maakt het vervolgtraject 
wat eenvoudiger. 

Kerndoel
Het doel is om de gemeenschappelijke catalogus (GGC) te vervangen door een toekomstbestendig Openbare Bibliotheken Catalogus Platform (OBCP), onder regie van de Koninklijke Bibliotheek (KB). Gebruikers bepalen de oplossing en zijn verant-woordelijk voor onderhoud en kosten. In 2025 wordt het projectplan vastgesteld, onderzoek uitgevoerd en de architectuur ontwikkeld, waarna migratie, opleiding en lancering volgen. Fers neemt deel aan klankbordgroepen.

Contactpersoon
Aan Kootstra

Wat is de status?     



digitale 
bibliotheek

Wijzer

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

Fers heeft in april de trainingen Wijzer voor het FBN verzorgd. Helaas 

zijn er nog geen e-learnings beschikbaar voor Wijzer. Het ontwikkelde 

trainingsmateriaal wordt beschikbaar gesteld in het teamkanaal van 

Wijzer en de deelnemers van de trainingen de komende tijd nog 

kunnen oefenen en experimenteren in de trainingsomgeving van Wijzer. 

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Donderdag 22 mei 2025 houden we van 14:00 - 15:00 nog een 

Teams vragenuurtje over Wijzer waar mensen vragen kunnen stellen. 

Ook delen we de komende tijd in het Teamskanaal nog relevante 

informatie. Op 1  juni hebben we geen toegang meer tot G!ds en moet 

de overgang zijn gerealiseerd.

 Wat valt op? 
De integratie van de ingevoerde activiteiten in de WaaS is nog niet 

gerealiseerd. Wanneer deze beschikbaar is kunnen alle activiteiten van 

de bibliotheken in Wijzer en hoeft dit niet meer dubbel ingevoerd te 

worden. De bibliotheken is gevraagd om na te denken of er binnen de 

eigen organisatie een extra redacteur nodig is voor het invoeren van 

deze activiteiten.

Kerndoel
Dit project richt zich op de overgang 

van G!DS naar Wijzer, met de KB die de 

inrichting van Wijzer verzorgt. Wijzer richt 

zich naast standaardgegevens ook op IDO 

en Digitale Inclusie. Gegevens in G!DS 

worden opgeschoond en aangevuld, gevolgd 

door opleidingen voor accountmanagers en 

redacteuren. Uiteindelijk wordt de data via 

een API gekoppeld aan de WaaS-websites. 

Fers coördineert de opleidingen.

Contactpersoon
Aan Kootstra

Wat is de status?     

Single identity (fase 2)

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Storingsmeldingen omtrent SI/AV worden nu gepubliceerd op de 
volgende pagina: www.metdekb.nl/groups/76-fb-iam-de-landelijke-
inlogvoorziening/welcome. Er zijn nog steeds meldingen over het niet 
aankomen van mail die naar een hotmail adres worden verzonden 
vanuit SI. Vaak blijken de mails toch in de spambox te zitten. Xafax 
heeft succesvol als eerste externe partij de aansluiting gerealiseerd. 
De volgende stap is om nu ook een Wise koppeling te realiseren.
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?
De bulkimport voor Single Identity zal worden geëvalueerd. Er zijn 
POI’s die Single Identity automatisch laten aanmaken voor VO scholen. 
Dit zorgt voor problemen omdat het SI account niet snel genoeg in 
gebruik wordt genomen. 

 Wat valt op?  De deelsessie klantcontacten met betrekking tot Single Identity van 
17 maart was een succes.  

Kerndoel
In 2024 is fase 1 van Single Identity afgerond, waarbij bibliotheekgebruikers één inlogaccount hebben gekregen. In fase 2 wordt gewerkt aan het uitbreiden naar andere leveranciers en optimalisatie van het systeem. In 2025 worden pilots en systeemupdates uitgevoerd, en het wordt uitgerold naar meerdere bibliotheken. Fers is betrokken in de werkgroep.

Contactpersoon
Aan Kootstra &
Eric Pothoven

 

Wat is de status?     

https://www.metdekb.nl/groups/76-fb-iam-de-landelijke-inlogvoorziening/welcome
https://www.metdekb.nl/groups/76-fb-iam-de-landelijke-inlogvoorziening/welcome


Digitale geletterdheid

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Directeuren geïnformeerd over huidige stand van zaken over 
landelijke en Friese ontwikkelingen. Vanwege ziekte Jennifer is 
er contact met Erik Reuvers, landelijk team. Duidelijk is nu dat 
de nadruk in het onderwijs komt te liggen op mediawijsheid en 
informatieve vaardigheden. Vanuit de directie is er de wens dat de 
behoefte van scholen eerst onderzocht wordt.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?In mei/juni samen met KWINK groep en de domeinspecialisten 
twee sessies voorbereiden en organiseren voor visievorming rondom digitale geletterdheid. Welke plaats krijgt het binnen dBos 
en BoekStart? Kunnen we al met deze visie beginnen of moeten 
we eerst wens scholen helder krijgen? Inmiddels ook gesprek met 
Sterk Techniek Onderwijs (STO) gepland om behoefte onderwijs 
beter in beeld te krijgen.

 Wat valt op? 
Landelijk team is een soortgelijk traject begonnen en dat betekent 
dat wij voorop lopen, vanwege uitval Jennifer zal Erik Reuvers van 
het landelijk team ons ondersteunen in visievorming. FBN zal bij 
Fers onder begeleiding van twee leesmediaconsulenten visiespel 
spelen, ter voorbereiding.

Kerndoel
Digitale geletterdheid wordt verplicht op scholen, en bibliotheken gaan hierin een ondersteunende rol spelen. Vorig jaar is in kaart gebracht wat er landelijk en provinciaal gebeurt op dit gebied. De volgende stap is het ontwikkelen van een visie voor Fryslân, die aansluit bij de Friese aanpak dBos en digitaal burgerschap. We gebruiken het SLO visiespel om ervaring op te doen met de benodigde tools.

Contactpersoon
Jennifer Veldman &Sanne de Boer

 

Wat is de status?    

Samen impact maken

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

In samenwerking is April op Stil voorbereid. Bibliotheken Noord 

Fryslân was al ver in de ontwikkeling van een communicatietoolkit. 

In overleg hebben we besloten deze gezamenlijk en provinciaal in 

te zetten. In Mar & Fean vindt een pilot plaats met kluisjes voor het 

opbergen van je telefoon in de bibliotheek. Daarnaast stond het 

programmeren van ‘the offline club’ op het programma. Zij hebben 

zich alleen teruggetrokken. Er wordt gekeken of we dit ook zelf 

kunnen organiseren. 
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Evalueren April op Stil en bepalen activiteiten in 2025 en 

vooruitkijken naar 2026.

 Wat valt op? 
Jennifer (Adviseur Digitaal Burgerschap) is op dit moment voor 

langere tijd ziek. Inmiddels is vervanging gestart. Renate Dijkema 

vervangt Jennifer voor 8 uur per week. In de tussentijd heeft Elly 

(Adviseur Marketing & Communicatie) een aantal zaken rond April 

op Stil opgevangen en hebben de collega’s van de bibiotheken actief 

ingezet op April op Stil. Daardoor is het merendeel uiteindelijk 

doorgegaan.

Kerndoel
Het Fries Bibliotheken Netwerk ontwikkelde 

in 2023 een Theory of Change voor digitaal 

burgerschap. In 2025 voeren we projecten 

uit, waaronder een samenwerking tussen 

Bibliotheken Mar en Fean en Noord Fryslân, 

met impactmeting door Impact House. Ook 

starten we de “April op Stil”-campagne, om 

bewustzijn over digitale balans te vergroten.

Contactpersoon
Jennifer Veldman

Wat is de status?    

digitaal 
burgerchap



Regiohub Noord

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Trainingen | Er hebben inmiddels 3 trainingen plaatsgevonden:• 2x AI en de Bibliotheek (34 deelnemers - vol)•  1x training Ontwerpen van krachtige bijeenkomsten (10 deelnemers - vol). Intervisie volgt nog halverwege mei• Impactmeting direct na afloop en 6 maanden na afloop van training.
 
Event | De afgelopen 2 maanden zijn de contouren van het event neergezet:• Locatie Biosintrum vastgelegd• Datum 29 september 2025
• Meedenkteam bibliotheken gevormd• Conceptbegroting gemaakt, is geaccordeerd• Gesprekken voor invulling programma, eerste offertes ontvangen 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?• Operationele uitvoering van de trainingen•  Projectondersteuning realiseren•  Afhankelijk van verlenging beschikbare subsidie BZK: extra (gratis) trainingen?•  Van ideeën naar slagkracht voor organisatie van het Noordelijke event in sept. 2025. Contouren zijn helder, we werken aan de vormgeving van het programma, we benaderen de bibliotheken voor bijdrage aan de programmering
 Wat valt op?  

•  Veel bereidheid en enthousiasme vanuit bibliotheken en partners om mee te denken.
• Enthousiaste reacties op de eerste trainingen en op opzet en thema event.• Hoge tijdsdruk (subsidieperiode is leidend, niet altijd helpend).Verlenging:
•  Er worden gesprekken gevoerd over verlenging. Noord: eerst tijd voor reflectie, maken van een plan voor vervolg rondom deskundigheidsbevordering/netwerk.

Kerndoel
Het landelijke programmateam en het ministerie van Binnenlandse Zaken hebben een opdracht geformuleerd voor samenwerking tussen de Noordelijke POI’s: Fers, Biblionet Groningen en Biblionet Drenthe. We werken aan de deskundig heids bevordering van bibliotheken op digitaal burgerschap, met trainingen, en een netwerkevent waar netwerkpartners bij betrokken worden.

Contactpersoon
Susanne Mol

Wat is de status?    

digitaal 
burgerchap

Public Spaces

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

We bereiden een Blikverruimer voor op dit thema voor in 

het najaar. Naast het lidmaatschap is er nog geen opvolging 

geweest op het ontwikkelen van de visie door uitval van 

Jennifer. 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Voorbereiden visie ontwikkeling en organiseren vervanging op 

dit project.

 Wat valt op? 

Veel aandacht in de media / publiek debat over dit thema 

vanwege ontwikkelingen in de VS. Public Spaces is het 

debat gestart of bibliotheken niet de partij zijn om de veilige 

publieke ruimte online te organiseren.

Kerndoel
Wij willen een digitale ruimte creëren 

waar publieke waarden centraal 

staan voor mede werkers, partners 

en klanten. In samenwerking met 

PublicSpaces ontwikkelen we binnen 

het Fries Bibliotheken Netwerk een 

visie voor deze digitale omgeving, met 

waarden als openheid, transparantie 

en verantwoordelijkheid. Deze visie 

wordt uitgewerkt in een actieplan 

voor realisatie.

Contactpersoon

Jennifer Veldman

 

Wat is de status?   



collectie

Collectie vernieuwing

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? In het provinciaal collectieoverleg zijn agendapunten voor de 
voorjaarsbijeenkomst m.b.t. selectie opgehaald en de betreffende 
voorjaarsbijeenkomst heeft plaatsgevonden. Er is een update gestuurd 
m.b.t. basis op orde en een trainingsaanbod voor bibliotheken. Besproken tijdens directieberaad van 11 april: •  NBD selectieservice•  Frysk Muzyk Archyf, zal opnieuw op de agenda komen 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?Afspraken uit de voorjaarsbijeenkomst worden geïmplementeerd, 
zoals het hergroeperen van bepaalde scatgroepen ter verbetering van 
het selectieproces voor 2026.
In juni:
•  Een ‘inspiratiesessie’ over maatschappelijk collectioneren
•   Provinciale collectieoverleg met domeinspecialistenWe informeren over NBD opleiding in het Noorden. We bereiden 
trainingen voor over analyse en voortgangsrapportage.

 Wat valt op?  Er zijn goede gesprekken geweest over de noodzaak om te komen 
tot een brede collectie binnen de provincie met het oog op het 
krimpend collectiebudget.

Kerndoel
De collectie is de basis van de Bibliotheek, met focus op het verbeteren van de kwaliteit. In 2025 richten we het collectieproces in volgens het ‘basis op orde’-document, met duidelijke rollen en verantwoordelijkheden. We werken aan een betere provinciale samenwerking, data- en community-gedreven collectie. Elke bibliotheek maakt een eigen collectieplan met maatwerk.

Contactpersoon
Bodil Stelwagen &
Margreet Zeeders

 

Wat is de status?    

Meertalige collectie

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Overdracht van Bodil (projectleider) naar Margreet (Adviseur 

Collectie) als contactpersoon. Er wordt gewerkt aan een overzicht 

van alle anderstalige uitleenbare boeken in de Friese bibliotheken 

(alle talen behalve Nederlands), verwacht eind april. Inventarisatie 

gemaakt wat bibliotheken al doen in de werkgroep meertaligheid. 

Landelijk zijn er inmiddels meerdere titellijsten met geschikte 

anderstalige boeken die door native speakers zijn beschreven.

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Onderzoeksopzet rondom meertalige bibliotheek verder uitwerken en 

scenario’s verwerken in memo voor directieberaad: volgens planning 

eind Q2 keuzes voorleggen. Hierbij ook uitgerekende financiële 

consequenties.  

 Wat valt op?  
Er is veel potentieel op gebied van meertaligheid.

Kerndoel
Binnen de Bibliotheek op school (dBos) is 

meertaligheid belangrijk, met boeken in 

verschillende talen, waaronder Frysk. In 2025 

onderzoeken we de mogelijkheden voor een 

meertalige achtergrond- of wisselcollectie, 

die vanaf 2026 uitleenbaar wordt. Het 
succes wordt gemeten aan het aantal 
beschikbare meertalige boeken in Fryslân. 

Ook wordt gekeken naar de samenwerking 

tussen programmering, dBos en collectie.

Contactpersoon
Margreet Zeeders 

Wat is de status?   



Programmeren in de bibliotheken

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Door tijdelijke afwezigheid van Getty (Adviseur Leven Lang 

Ontwikkelen) heeft dit project afgelopen tijd iets minder 

aandacht gekregen. 

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

We gaan door met o.a. de ontwikkeling van de visie en plannen 

rondom Persoonlijke Ontwikkeling in Fryslân. 

Kerndoel
Het FBN wil iedereen de kans geven zich te 

blijven ontwikkelen. Bibliotheken geven hier 

zelf invulling aan, afhankelijk van middelen 

en lokale doelstellingen. Met de nieuwe 

werkgroep Leven Lang Ontwikkelen (LLO) - 

persoonlijke ontwikkeling, ontwikkelen we 

een visie voor bibliotheekprogrammering en 

maken we een plan om maatschappelijke 

thema’s, zoals democratie en klimaat-

verandering, provinciaal aan te bieden.

Contactpersoon

Getty Bouma

Wat is de status?   

leven lang 
ontwikkelen

Versterken verhalenklimaat 

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?Rondom Leen een Fries werken we aan de collectie van dit voorjaar, 
inmiddels zijn er al diverse podcasts opgenomen. Verhalenavond 
werd op 8 april officieel overgedragen van Pier21 naar het Fries 
Bibliotheken Netwerk. Daarnaast is het thema van dit jaar ook 
bekend gemaakt. Dit jaar staat ‘toen ik dapper was’ centraal. Dapper 
zijn kan iets groots zijn, maar ook iets kleins. Dat we dit jaar ook 
weer een inspirerend thema hebben bleek tijdens de overdracht ook 
meermaals, veel mensen deelden hun dappere verhaal.  

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?We werken vanuit Verhalenavond samen met Arcadia aan de 
Zindagmiddagen, waarop verhalenvertellers tijdens 100 Arcadia 
elke zondagmiddag de ruimte krijgen om hun verhaal te vertellen. 
Daarnaast werken we aan de voorbereiding van een deelsessie op het 
Bibliotheekcongres rondom Verhalenavond en zijn we met het team 
van verhalenavond druk bezig met de uitvoer. Voor Leen een Fries 
worden er nog een aantal podcasts opgenomen.

 Wat valt op?  Het verhalenklimaat in Fryslân wordt door alle betrokkenen gezien als 
iets heel belangrijks en waardevols in deze tijd.

Kerndoel
Met de projecten Leen een Fries en de Verhalenavond versterkt het Fries Bibliotheken Netwerk het verhalenklimaat in Fryslân. We stimuleren dialoog door verhalen te gebruiken om mensen met elkaar in verbinding te brengen. Door te experimenteren met gespreksvormen onderzoeken we welke expertise nodig is om sociale cohesie en dialoog te faciliteren, ook over gevoelige thema’s.

Contactpersoon
Getty Bouma
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marketing

Terug naar de basis
Zichtbaarheid FBN

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

We hebben gekeken hoe we het gesprek over rollen en verantwoordelijk-

heden op het gebied van marcom het beste kunnen voeren. We denken 

dat een gezamenlijke marketingstrategie hierin helpt. Wat willen we als 

netwerk bereiken en wie doet daarin wat? En welke rol beleggen we 

specifiek bij marcom Fers? Het gesprek hierover pakken we op binnen het 

project ‘Van 4 naar 8 miljoen’. 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

De komende twee maanden verwachten we op dit project geen acties.

 Wat valt op?  
De discussie over rollen en verantwoordelijkheden kan beter gevoerd 

worden als we weten waaraan we gezamenlijk willen werken.

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?In het directieberaad van 10 april is voorgesteld dat de zichtbaarheid van het FBN samenvalt met de projecten ‘versterken van het netwerk’ en ‘lobby’. Er is een plan gemaakt om deze projecten samen te voegen. Zoals afgesproken wordt na de zomer hierover een werksessie gepland. De updates zullen vanaf nu ook samen worden gevoegd.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?We bereiden een werksessie voor die plaatsvindt in het najaar.

 Wat valt op? 
Een aantal projecten hangen nauw met elkaar samen. Het is belangrijk om deze projecten ook op die manier (in samenhang) op te pakken zonder dat het op die manier veel vertraging op loopt.

Kerndoel
De inrichting van marketing binnen het Fries 

Bibliotheken Netwerk (FBN) is verschillend, 

wat het lastig maakt om provinciale wensen 

en behoeften effectief op te pakken. 

Hierdoor zijn rollen en verantwoordelijkheden 

onduidelijk. In dit project richten we ons 

op het optimaliseren van het proces, 

met de focus op het provinciale team en 

gezamenlijke afspraken die breed gedragen 

worden door het hele FBN.

Kerndoel
Binnen het Fries Bibliotheken Netwerk 
werken we vanuit dezelfde intentie, 
afgestemd op de lokale context. Gezien 
de uitdagingen, zoals zorgplicht, is samen-
werking en zichtbaarheid als FBN cruciaal. 
We ontwikkelen een communicatie plan 
dat onze gezamenlijke profilering en lokale 
identiteit versterkt, ondersteund door 
alle partners, en sluit aan bij het project 
‘Versterken Fries Bibliotheken Netwerk’.

Contactpersoon
Elly Bouwma & 
Seline Schotanus
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Elly Bouwma
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Van 4 naar 8 miljoen

Deskundigheidsbevordering 
marketing en communicatie

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

We zijn aan de slag met de voorbereiding van een aantal werksessies 

waarin we met de OGSM-methode komen tot een provinciaal 

marketingplan. Het haakje/aanleiding is de landelijke merkstrategie 

en de vraag is hoe we deze gaan vertalen naar een provinciale 

merkstrategie. Welke keuzes willen we als netwerk maken? Waar zien 

we kansen en waar kunnen we verbeteren? New Growth Strategies 

begeleidt deze werksessies.  

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

We bereiden de werksessies verder voor. Ook brengen we in kaart hoe dit 

project zich verhoudt tot andere lopende initiatieven, zodat we waar nodig 

kunnen afstemmen en prioriteren. We sturen binnenkort het voorstel en 

de uitnodiging voor de eerste sessie. 

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?De afgelopen periode hebben we met verschillende trainers gesproken over de invulling van de trainingen. Binnenkort maken we het volledige programma bekend. Daarnaast komt er vanuit Probiblio (en de VOB) een e-learning over merkpositionering - deze vervangt waarschijnlijk een van de vragen vanuit het netwerk. Wij kijken mee bij de ontwikkeling daarvan. Mocht er naast de e-learning nog extra behoefte zijn aan verdieping of toepassing, dan kunnen we vanuit Fers een aanvullende workshop aanbieden.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?Binnenkort versturen we de uitnodigingen voor de trainingen. Voor de zomer organiseren we de training rondom Mosaic. Na de zomer staan de andere trainingen op de planning: over employer branding (in combinatie met arbeidsmarktcommunicatie) en een over het toepassen van AI in marketing- en communicatie.

  Wat valt op?
We merken dat de manier van behoeften ophalen voor de inhoud van de trainingen anders moet. Daarom sturen we een beetje bij. Voor de trainingen die inhoudelijk nog afgestemd worden, sturen we een formulier naar de marketeers waarin de leerbehoefte opgehaald wordt. Met deze input gaan de trainers aan de slag om de inhoud zo goed mogelijk aan te laten sluiten bij het kennisniveau en leerbehoeften. 

Kerndoel
De landelijke ambitie is om met de 

Bibliotheek van 4 miljoen leden naar 8 

miljoen verbonden gebruikers te groeien. 

Voor Fryslân rijst de vraag hoe we grip 

krijgen op de gebruiker en waarde kunnen 

toevoegen. Dit project verkent hoe het 

Fries Bibliotheken Netwerk gezamenlijk kan 

bijdragen aan deze ambitie en bepaalt het 

vervolg om meer impact te maken.

Kerndoel
We ontwikkelen een programma voor 
deskundigheidsbevordering rondom 
marketing en communicatie, met 
kennissessies op basis- en expertniveau. 
Thema’s voor het komende jaar zijn 
merkstrategie (basis), analysetool Mosaic 
(basis en expert), employer branding 
(expert), arbeidsmarktcommunicatie 
(expert) en inzet van AI in je werk (basis).

Contactpersoon
Elly Bouwma &
Seline Schotanus
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Seline Schotanus
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Dit was ‘m!   Medewerkers en vrijwilligers
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Volgende maand in de  
spotlight


